

Distribution limited / limitée

**WHC-05/15.GA/INF.6**  
Paris, 8 October / octobre 2005  
Original: English/French  
anglais / français

UNITED NATIONS EDUCATIONAL, SCIENTIFIC AND CULTURAL ORGANIZATION  
ORGANISATION DES NATIONS UNIES POUR L'EDUCATION, LA SCIENCE ET LA CULTURE

FIFTEENTH GENERAL ASSEMBLY OF STATES PARTIES TO THE CONVENTION CONCERNING THE  
PROTECTION OF THE WORLD CULTURAL AND NATURAL HERITAGE  
QUINZIEME ASSEMBLEE GENERALE DES ETATS PARTIES A LA CONVENTION CONCERNANT LA  
PROTECTION DU PATRIMOINE MONDIAL, CULTUREL ET NATUREL

Paris, UNESCO Headquarters / Siège de l'UNESCO,  
Room IV / Salle IV  
10-11 October / octobre 2005

**Item 6 of the Provisional Agenda: Draft Resolution on the determination of the amount of the contributions to the World Heritage Fund**

**Point 6 de l'ordre du jour provisoire : Projet de résolution sur le calcul du montant des contributions au Fonds du patrimoine mondial**

**Statement of compulsory and voluntary contributions to the World Heritage Fund**  
**Etat des contributions obligatoires et volontaires au Fonds du patrimoine mondial**

#### **SUMMARY / RESUME**

**Background:**

In accordance with Article 16, paragraph 5 of the *World Heritage Convention*,

*"Any State Party to the Convention which is in arrears with the payment of its compulsory or voluntary contribution for the current year and the calendar year immediately preceding it shall not be eligible as a Member of the World Heritage Committee, although this provision shall not apply to the first election".*

**Purpose:**

To submit to the General Assembly an updated statement of compulsory and voluntary contributions to the World Heritage Fund as at 7 October 2005, 6.00 pm (Paris time). A final update of the statement of contributions will be made orally by the Comptroller or his representative.

**Antécédents:**

En vertu de l'article 16, paragraphe 5 de la *Convention du patrimoine mondial*,

*"Tout Etat partie à la Convention qui est en retard dans le paiement de sa contribution obligatoire ou volontaire en ce qui concerne l'année en cours et l'année civile qui l'a immédiatement précédée, n'est pas éligible au Comité du patrimoine mondial, cette disposition ne s'appliquant pas lors de la première élection."*

**Objet:**

Soumettre à l'Assemblée générale l'état des contributions obligatoires et volontaires au Fonds du patrimoine mondial mise à jour au 7 octobre 2005, 18h00 (heure de Paris). Une dernière mise à jour de l'état des contributions sera faite oralement par le Contrôleur ou son représentant.

